

Zeitschrift: Die Schweiz = Suisse = Svizzera = Switzerland : offizielle Reisezeitschrift der Schweiz. Verkehrszentrale, der Schweizerischen Bundesbahnen, Privatbahnen ... [et al.]

Herausgeber: Schweizerische Verkehrszentrale

Band: - (1939)

Heft: 1

Artikel: The ice hockey world championships 1939 = Les villes où se disputeront les championnats internationaux de hockey sur glace en 1939 = Die Stätten der Eishockey-Weltmeisterschaften 1939

Autor: [s.n.]

DOI: <https://doi.org/10.5169/seals-774519>

Nutzungsbedingungen

Die ETH-Bibliothek ist die Anbieterin der digitalisierten Zeitschriften. Sie besitzt keine Urheberrechte an den Zeitschriften und ist nicht verantwortlich für deren Inhalte. Die Rechte liegen in der Regel bei den Herausgebern beziehungsweise den externen Rechteinhabern. [Siehe Rechtliche Hinweise.](#)

Conditions d'utilisation

L'ETH Library est le fournisseur des revues numérisées. Elle ne détient aucun droit d'auteur sur les revues et n'est pas responsable de leur contenu. En règle générale, les droits sont détenus par les éditeurs ou les détenteurs de droits externes. [Voir Informations légales.](#)

Terms of use

The ETH Library is the provider of the digitised journals. It does not own any copyrights to the journals and is not responsible for their content. The rights usually lie with the publishers or the external rights holders. [See Legal notice.](#)

Download PDF: 30.03.2025

ETH-Bibliothek Zürich, E-Periodica, <https://www.e-periodica.ch>



The artificial ice rink at Basle at the opening of the present season (October 30th) — L'ouverture de la saison à la patinoire artificielle de Bâle, le 30 octobre 1938 — Die Basler Kunst-eisbahn bei der Eröffnung der Saison 1938/39 am 30. Oktober

The Ice Hockey World Championships 1939

Les villes où se disputeront les championnats internationaux de hockey sur glace en 1939

Die Stätten der Eishockey-Weltmeisterschaften 1939



Phot.: Gyger, Pfister, Steiner

For the first time in the annals of ice hockey, the world championships will this year be held on rinks situated in two different towns in Switzerland. There are five artificial rinks in this country, at Zurich, Basle, Berne, Neuchâtel and Lausanne, all technically first-rate and capable of producing a surface hard as steel even in the mildest weather. So the great contests have been definitely arranged, and during the ten days from February 3rd to 12th 1939, the world's best ice hockey teams will take the ice on the St. Margaret's Rink in Basle and the Dolder Rink in Zurich. The Basle rink, with a surface area of 7177 sq. yards, is the largest artificial icefield in Switzerland; it also possesses the largest grandstand, and provides accommodation for 12,000 spectators. The Dolder Rink, at Zurich, on which the finals will be played off, has an area of 6700 sq. yards and accommodation for at least 15,000 people. Both arenas are equipped with bright floodlighting, so that the most interesting matches of the preliminary, intermediate and final rounds can be played off in the evenings, thus affording all ice hockey fans an opportunity of seeing the world's « crack » players in their element.



The Dolder artificial ice rink, Zurich, on October 30th 1938 — La patinoire du Dolder, le 30 octobre 1938 — Die Dolder-Kunsteisbahn am 30. Oktober 1938

En 1939, pour la première fois dans les annales de l'olympisme, les matches du championnat du monde de hockey sur glace se disputeront sur les patinoires de deux grandes villes suisses. Depuis cet hiver la Suisse compte cinq patinoires artificielles importantes, à Zurich, Bâle, Berne, Neuchâtel et Lausanne qui produisent à volonté une glace irréprochable même par un temps assez doux. Avec cela les matches de hockey ne dépendent plus du bon plaisir du thermomètre. Les épreuves du championnat du monde sont donc fixées d'ores et déjà à la période du 3 au 12 février 1939 sur les patinoires du Parc St-Marguerite à Bâle et du Dolder à Zurich. La première, avec ses 6000 m² de superficie est la plus vaste de la Suisse et peut abriter jusqu'à 12,000 spectateurs; celle du Dolder, où se disputeront les finales, a 5600 m² de surface et avec ses installations nouvelles des places pour 15,000 spectateurs. Un éclairage puissant et bien distribué permettra de placer le soir les rencontres les plus palpitantes des éliminatoires, sémi-finales et finales, pour la plus grande satisfaction du public sportif.